
 

VÝBOR PRO VÝCHOVU, VZDĚLÁVÁNÍ A ZAMĚSTNANOST 
Zastupitelstva Jihočeského kraje 

Tajemnice výboru: Petra Schinková, tel. 386 720 458, e-mail: schinkova@kraj-jihocesky.cz 
 

České Budějovice 27. listopadu 2023 
 

Z Á P I S  č. 25 
 

z jednání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Jihočeského kraje,  
které se konalo v zasedací místnosti č. dv. 3.076 na KÚ I 

dne 23. listopadu 2023 od 12:05 do 13:10 hod. 
 
Přítomni: doc. Dr. Ing. Dagmar Škodová Parmová – předsedkyně, Mgr. Petr Kajnar, PaedDr. Jan Klimeš, 
RNDr. Jana Krejsová, Ing. Michaela Kudláčková, Martin Lanc, DiS, Ing. Martin Maršík, Ph.D., Mgr. Antonín 
Sekyrka, Mgr. Petr Stehlík 
Omluveni: PhDr. Václav Meškan, Ph.D., PhDr. Markéta Švadlenová, Mgr. Jusúf Traore, DiS. 
Neomluvena: Mgr. Lucie Korytářová  
Přizváni: Ing. Hana Šímová (KÚ JK), Ing. Radek Lomský (KÚ JK), Eva Soukalová (Českomoravský 
odborový svaz pracovníků škol) 
 
D. Škodová Parmová přivítala všechny přítomné členy výboru, kterých bylo 9, výbor usnášeníschopný. 
Předsedkyně navrhnula doplnit program jednání o bod Zpráva o činnosti výboru. Všichni přítomní souhlasili 
s navrženým programem. 
 
Program jednání:  

1. Rozpočet školství – čtvrtá úprava rozpisu rozpočtu škol a školských zařízení v roce 2023 

2. Povolení výjimky z nejnižšího počtu žáků pro krajem zřizovanou školu 
3. Zpráva o činnosti výboru za období od 13. 6. do 23. 11. 2023 

4. Různé 
 

Bod 1 – Rozpočet školství – čtvrtá úprava rozpisu rozpočtu škol a školských zařízení v roce 2023 

R. Lomský: 
Tab. 1 – Úprava rozpočtu přímých výdajů dle Výkazu R44-99 za měsíce srpen, září a říjen v roce 2023 

  Závazný ukazatel Orientační ukazatele Závazný 
ukazatel – 

Počet úvazků 

Měsíc v roce 2023 

NIV MP Odvody ONIV 

celkem 
 

pojistné FKSP   platy 
v Kč v Kč v Kč v Kč v Kč v úvazcích 

srpen 815 270 139 611 47 175 2 784 625 700 0,7936 

září 5 225 408 3 541 375 1 196 989 70 824 416 220 10,3539 

říjen 1 425 993 824 777 278 773 16 493 305 950 2,1731 
 
 
Tab. 2 – Rozpis rozpočtu přímých výdajů regionálního školství v Jihočeském kraji k 23. 11. 2023 

  Závazný ukazatel 

Zřizovatel 

NIV MP 

celkem 
    

platy OON 

v Kč v Kč v Kč 

Kraj 4 064 476 804 2 914 916 644 41 088 596 

Obec 7 411 859 136 5 329 153 336 33 780 326 

Rezerva 0 0 0 
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Celkem 2023 11 476 335 940 8 244 069 980 74 868 922 
 
Tab. 2 – Rozpis rozpočtu přímých výdajů regionálního školství v Jihočeském kraji k 23. 11. 2023 pokračování 

 
 
 

Zřizovatel 

Orientační ukazatele Závazný ukazatel 

Odvody ONIV   

pojistné FKSP   
 Limit počtu 
zaměstnanců 

v Kč v Kč v Kč   

Kraj 999 129 771 58 298 333 51 043 460 5 565,4363 

Obec 1 812 675 278 106 583 167 129 667 029 11 322,6490 

Rezerva 0 0 0 79,8447 

Celkem 2023 2 811 805 049 164 881 500 180 710 489 16 967,9300 
 
U s n e s e n í  č. 41/2023/VVVZ-25 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Jihočeského kraje 
doporučuje  
zastupitelstvu kraje vzít na vědomí čtvrtou úpravu rozpisu rozpočtu přímých výdajů regionálního školství 
Jihočeského kraje v roce 2023 jednotlivým školám a školským zařízením zřizovaným krajem, svazky obcí 
a obcemi Jihočeského kraje, v rámci výkonu přenesené působnosti dané Ministerstvem školství, mládeže 
a tělovýchovy v souladu s § 161c odst. 8 zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním, středním, 
vyšším odborném a jiném vzdělávání, ve znění pozdějších předpisů, dle důvodové zprávy a přílohy návrhu. 
9/0/0 
 
Bod 2 – Povolení výjimky z nejnižšího počtu žáků pro krajem zřizovanou školu 
H. Šímová: 
Střední odborná škola a Střední odborné učiliště, Milevsko, Čs. armády 777, IČO: 14450402,  
dle výkazu M8 162 žáků v 10 třídách denního studia, tj. průměr 16,20 žáků/třída. 

 
 
 
U s n e s e n í  č. 42/2023/VVVZ-25 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Jihočeského kraje 
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SOŠ a SOU, Milevsko, 
Čs. armády 777 23,2983 11 914 988 602 057 2 883 000

SOŠ a SOU, Milevsko, 
Čs. armády 777

Počet žáků k 
30. 9. 2023

Kód oboru Název oboru

 6551E01 Strav.a ubyt.služby 14

7541M01 Sociální činnost 56

2351H01 Strojní mechanik 12

2356H01 Obráběč kovů 6

3356H01 Truhlář 14

45510E01 Opravářské práce 14

4151H01 Zemědělec-farmář 8

4155H01
Opravář 
zemědělských strojů 38

Celkem žáků (10 tříd) 162

Počet žáků na 1 třídu 16,2

SOŠ a SOU, Milevsko, 
Čs. armády 777 1. ročník 2. ročník 3. ročník 4. ročník Celkem

počet žáků 61 49 36 16 162

Tabulka 2 - Přehled žáků k 30. 9. 2023

Tabulka 3 - Přehled žáků po ročnících k 30. 9. 2023

Tabulka 1 - Rozpočet mzdových prostředků 2023



 

doporučuje  
zastupitelstvu vzít na vědomí informaci o počtu žáků ve škole:  
Střední odborná škola a Střední odborné učiliště, Milevsko, Čs. Armády 777, IČO: 14450402 dle důvodové 
zprávy návrhu a schválit výjimku z nejnižšího počtu žáků střední školy v souladu s § 23 odst. 4 zákona č. 
561/2004 Sb., školského zákona: Střední odborná škola a Střední odborné učiliště, Milevsko, Čs. armády 
777, IČO:14450402. 
9/0/0 
 
Bod 3 – Zpráva o činnosti výboru 
Předsedkyně předložila ke schválení zprávu o činnosti výboru a poté se přistoupilo k hlasování. 
 
U s n e s e n í  č. 43/2023/VVVZ-25 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Jihočeského kraje 
schvaluje 
zprávu o činnosti výboru za období od 13. 6. do 23. 11. 2023. 
9/0/0 
 
Bod 4 - Různé 
Předsedkyně otevřela téma chystané školské stávky na den 27.11. Co se týká ČB, tak „větší polovina“ škol 
jde do stávky kompletně, z toho asi jedna čtvrtina zajišťuje dohled nad žáky 1. a 2. tříd, u MŠ polovina bude 
otevřená, polovina zavřená, 2 ZŠ do stávky nejdou. 
 
H. Šímová – z hlediska kraje z 224 ZŠ jich plně stávkuje 80, částečně 40, nestávkuje 65, 39 ZŠ se 
nevyjádřilo. Z 313 MŠ 102 jich stávkuje, 15 částečně, 88 nestávkuje, 108 se nevyjádřilo. Co se týká SŠ  
a šk. zařízení, 49 jich stávkuje. Jde o velmi živé téma, ozývá se nám mnoho ředitelů škol i novinářů. Nejvíce 
otázek souvisí se stravováním – jak, kdo a za kolik ho zajistí. 
 
P. Klíma – nesouhlasí s institutem stávky, ale důvodům tohoto protestu rozumí, tj. nejedná se o stávku ve 
prospěch navyšování platů učitelů, ale jde o boj proti nekoncepčním zásahům do vzdělávací soustavy  
a proti snížení platů nepedagogických pracovníků. Debata o PHmaxu (maximální týdenní počet hodin 
vyučování v rozsahu podle rámcového vzdělávacího programu financovaný ze státního rozpočtu) má 
smysl, ale jeho plošné seškrtání nikoliv. Vzniká nepredikovatelný růst nových pozic na školách. Podle něj 
je dosti nešťastné, že školy, které následovaly pokynů ministerstva ohledně čerpání PHmaxu (dělení tříd, 
tandemová výuka atd.), budou mít PHmax seškrtán. Navrhl některá systémová zlepšení – např. seškrtání 
PHmaxu jen u vybraných oborů, financování nepedagogických pracovníků zřizovatelem, parametrizace 
asistentů pedagoga, zvýšení přímé pedagogické činnosti o 1 hodinu na SŠ, snížení odkladů začátku školní 
docházky. 
Předsedkyně zmínila, že platy nepedagogických pracovníků, např kuchařek, jsou podhodnocené.  
Plánovaný protest se ze školské oblasti rozšířil do celé společnosti. A dotázala se, zda kraj chystá s řediteli 
škol metodickou poradu, aby vše proběhlo legislativně správně. 
P. Klíma – stávka má předem určená pravidla, porada se nechystá. Technické věci mohou ředitelé řešit 
s OŠMT. 
Šímová – krajské školy obdržely výklad MŠMT. Zodpovídáme konkrétní dotazy, školy mají plný servis.  

E. Soukalová – stávku považujeme za krajní řešení, ke kterému se přistoupilo po posledním, nepříznivém 
vyjádření ministra školství; veřejně sdělujeme, že stávka je o platech nepedagogů, nikoliv učitelů; 
dostáváme mnoho reakcí od škol, že v rámci seškrtání PHmaxu by přišly o pracovní úvazky atd. Efektivita 
financí vložených do školství se projeví až za 8 - 12 let. Na asistenty jsme upozorňovaly od začátku; vadilo 
nám, že nejsou v této souvislosti podporovány speciální školy, které byly připravené. Dále E. Soukalová 
upozornila, že školy mají problém obsazovat nepedagogické pozice, není o ně zájem.  
A zhodnotila komunikaci ze strany ministerstva školství jako dosti nepružnou. 
H. Šímová – souhlasila, že školy mají problém sehnat pracovníky na nepedagogické pozice, ačkoliv jsou 
pro školy velmi důležité. Vzniká tak rozpor např. se snahou o zdravou stravu ve školních jídelnách a jejich 
možným rušením či zhoršením kvality. 
P. Klíma – zřizovatel si může jídelnu nastavit v rámci potřebných mezí a výživových pravidel. Co se týká 
dalších nepedagogických pracovníků, např. školníků, mohli by pracovat na více školách, čímž by se 



 

uspořilo. Racionalizujme výdaje tak, abychom nemuseli ubírat pracovníkům, ale pracovníky. Dále P. Klíma 
souhlasil, že komunikace ministerstva školství je nesystémová.  
J. Krejsová – vidí také problém ve finančním podhodnocení kuchařů ve školních jídelnách, ve kterých mají 
navíc děti někdy jediné zdravé jídlo za celý den. Jinak souhlasí, že asistentů je velké množství, někdy jsou 
dokonce rušivý element při výuce. Komunikace s ministerstvem školství moc nefunguje. Vzniká díky tomu 
chaos. 
D. Škodová Parmová – po pondělní stávce se zřejmě otevře propast mezi učiteli a další společností, dlouho 
budovaná image učitele bude narušena. 
 
J. Klimeš pohovořil na téma „malotřídek“ a problematičnosti jejich možného zavírání. Na periférii je to 
zásadní problém.  
D. Škodová Parmová – s tím souvisí regionální rozvoj venkovského prostoru. Měla by se zlepšit 
komunikace mezi příslušnými ministerstvy. I Asociace krajů, SMO a další kompetentní organizace se musí 
snažit, aby nebyla porušována společenská smlouva a aby se z důvodu zřízení velkých centrálních 
poskytovatelů služeb nevylidnily venkovské oblasti. Je třeba mít nadhled a uvažovat v širších 
souvislostech.  
J. Klimeš – poukázal na to, že s převodem nových pravomocí na obce by měly jít od státu  
i odpovídající finance. 
D. Škodová Parmová – je pravda, že některá města mají problémy ufinancovat agendy státní správy. 
 
M. Maršík – Biskupské gymnázium v ČB dlouhodobě spolupracuje s Rakouskem a Německem, kde vidí 
varovné trendy: ruší se velké množství internátů a školních jídelen, klade se důraz na multikulturní školy, 
rovné příležitosti, digitalizaci. Na konferenci církevních škol rovněž zaznělo, že dochází k velkému nárůstu 
školních psychologů (podle některých zdrojů má až třetina dětí na ZŠ vážné psychické problémy); do 
budoucna by se škola měla stát komunitním centrem. 
P. Klíma – nebudeme rušit jídelny ani internáty. 
 
Předsedkyně vyzvala přítomné k dalším tématům a poděkovala všem za účast. 
 
Pozvánka na příští jednání výboru bude včas rozeslána. 
 
Jednání bylo ukončeno v 15:10 hod.   
 
Zapsala: Petra Schinková 

Ověřila: doc. Dr. Ing. Dagmar Škodová Parmová 


